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27/23 Godkjenning av innkalling til møte 14 september 2023 og saksliste 
Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Utdanningsutvalget 14.09.2023 27/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget godkjenner innkalling til møte 14. september 20223 og saksliste. 
 
 
Møtebehandling 
Sak om konstituering må utsettes til neste møte da studentene trenger mer tid å få på plass 
representanter. 
Runde med presentasjon av deltakere i møtet. 
 
 
Vedtak  
Utdanningsutvalget godkjenner innkalling til møte 14. september 20223 og saksliste. 
 
 
 
  



 4  

 

28/23 Godkjenning av protokoll fra utdanningsutvalgets møte 20 juni 2023 
Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Utdanningsutvalget 14.09.2023 28/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget godkjenner protokoll fra Utdanningsutvalgets møte 20. juni 2023. 
 
 
Møtebehandling 
 
 
 
Vedtak  
Utdanningsutvalget godkjenner protokoll fra Utdanningsutvalgets møte 20. juni 2023. 
 
 
 

29/23 Oppfølging av Riksrevisjonens undersøkelse av UH-institusjonenes 
arbeid med å forbedre kvaliteten i studieprogrammene - rapport publisert 
27.06.2023 
Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Utdanningsutvalget 14.09.2023 29/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tilrår oppfølging av Riksrevisjonens undersøkelse i tråd med diskusjoner i 
møtet.  
 
 
Møtebehandling 
Prorektor og saksbehandler innledet om Riksrevisjonens undersøkelse i møtet med funn, 
konklusjoner og tilrådninger fra riksrevisjonen til KD. Også tilrådning til KD om å samarbeide 
med utdanningsinstitusjonene. Gjennomgang av uttrykk som riksrevisjonen benytter i grader 
for kritikk. Powerpointpresentasjon delt på teamsrom for utvalget. 
Innspill: 

• Kvalitetssystemer for oppfølging oppleves som gode, men samtidig er det litt ulikt 
mellom programmer og en del avhengig av SPA. 

• Etablering av studieprogramråd har bidratt positivt som en øyeåpner for mange, 
mens andre er litt motstandere av å bruke så mye tid på dette. 
Utdanningskonferansen et eksempel hvor vi arbeider på tvers av program, mens lite 
tid i ordinære møter rundt om. 
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• Handler om å ha tid til å prioritere utviklingsarbeid. Kan være vanskelig å sette av 2 
hele dager til konferanse. Kanskje en kunne hatt noen mindre møter som folk orker 
og kan sette av tid til. 

• Viktig å etablere eierskap til programmet og ikke bare sine egne emner. Blir ofte litt 
for mye fokus på møter hvor det for SPA kan være vanskelig å få med de 
emneansvarlige utenfor eller mellom møter. 

• Studentforeninger kan med fordel tas med i utviklingsarbeidet. 

• SPA-kurs er et tiltak som går på å få «laget» med for utvikling i programmene, og tar 
for seg hvordan legge til rette for utviklingsarbeid. 

• Bør tilrettelegges for at mer initiativ til endringer kommer nedenfra og ikke noe som 
hele tiden må ledes. Samtidig også tilrettelegge for å dele erfaringer som kan være til 
inspirasjon for andre. 

• Innleide foredragsholdere hos enkelte fakultet bør kunne deles med flere fakultet, 
samt gode ideer bør deles bedre mellom fakultetene. 

• I program med bidrag fra mange nasjonaliteter kan det bli utfordringer med mange 
forskjellige kulturer for bidrag inn i programmer, kan ofte bli kulturkræsj. 
 
Konklusjoner og momenter fra rapporten til Riksrevisjonen er gjenkjennbart for 
fakultetene: 

• Det at flere gjennomfører på normert tid litt mer usikkert da man nå har flere 
studenter på deltid. Studentene tar utdanning i tillegg til jobb og vi har derfor lite av 
fulltidsstudenten. 

• Manglende kollektivt engasjement er kjent. 

• Utviklingsarbeid, blir mer utfordrende der program går på flere campus. Systemene 
våre arbeider mot endring hvor for eksempel endring av vurderingsform og bytte ut 
emner tar 3 år. Hvor fagmiljøene er samlet er det lettere å oppnå eierskap til 
programmet. 

• Hvor man har program på flere steder har man utveksling av ideer på tvers av 
studiesteder og blir bedre etter hvert. 

• Utenlandske studenter kan ofte velge å bruke lengre tid for å få en mulighet til å bli 
lengre i Norge 

• Viktig å få frem tydelig informasjon til søkere over hvor krevende et program kan 
være. 

• Ulike steder hvor studentene får informasjon om programmene og kan skape litt 
forvirring. Dette er noe som er unødige feil innenfor våre egne systemer. 

 
Prorektor listet opp 6 aktuelle punkter til oppfølging: 

1. Omstillingsprosjekt hvor det jobbes med gjennomføring DP1. 
2. Tidsbruk kvalitetsarbeid og SPA, hvor det settes av for lite tid som det kommer fram 

av rapporten. 
3. Kollektive dialogarenaer, læringsmiljøkonferans – bør bruke disse arenaene til å 

adressere utfordringer. 
4. Utdanningsfaglige kurs – bør være nøye med å ta opp disse temaene i disse kursene. 
5. TEMA-møter bør ses på, og her bør en også få til fakultetsovergripende samarbeid. 
6. Rapporteringsserie innenfor ulike temaer som også kan inneholde de gode resultater, 

som deles og kan ses til når man har tid. 
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Gjennomstrømming er vi for dårlig på og dette må vi klare å forbedre. 
 
 
Vedtak  
Utdanningsutvalget tilrår oppfølging av Riksrevisjonens undersøkelse i tråd med diskusjoner i 
møtet.  
 
 
 

30/23 Tilbakemeldingssystemer og avvikssystem innenfor 
utdanningsområdet 
Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Utdanningsutvalget 14.09.2023 30/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget ber prorektor utdanning følge opp tilbakemeldinger gitt i møtet.  
 
 
Møtebehandling 
Prorektor og saksbehandler innledet om tilbakemeldingssystemer og avvikssystem i møtet. 
Hvilket tilbakemeldingssystem skal vi ha og hvilke andre systemer skal dette komme opp på? 
Hvordan bruker vi alle innspill vi får til kvalitetsforbedring og hvordan dokumenterer vi 
dette? 
Skal rapporter være til nytte for en selv? 
Tar imot innspill til utforming av rapporter, men også hvordan man skal fange opp innspill til 
forbedringer: 

• Mye av det som kommer fra studentene blir skrevet inn i midtveisevalueringer, her 
burde en ha et system hvor disse lagres og systematisk kan gås igjennom, hvor det 
ikke bare blir opp til SPA og avgjøre hva som skal sendes videre. 

• Omfang i evalueringer oppleves som utfordrende, eksempelvis et læringsutbytte som 
skal handle om bærekraft – men hvor mye? 

• En del usikkerhet rundt hvem studieprogramrapporter er for og derfor vanskelig 
hvordan denne skal skrives. 

• Hos FLU skal rapportene gås gjennom av lokalt UU. 

• Hvordan brukes tilbakemeldinger gitt i de ulike kanaler inn i forbedringsarbeidet, er 
ikke noe sted en ser hvordan disse tilbakemeldinger blir brukt. 

 
I utdanningsavdelingen jobbes nå med en prosess om emne og programevalueringer hvor et 
nøkkelord er transparens. Ser på hvem skal gjøre evalueringer og bestemme hva som skal 
løftes opp og hva som kan tones ned. 
 
Mye fokus på rapporter men mindre på tiltak – bør trekkes frem når tiltak skal være gjort. 

1. Transparens i forhold til system bør forfølges. 
2. Rapporteringsform og hensiktsmessighet i kvalitetsrapportene. 
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3. Kilder i kvalitetsarbeidet, hva er sett på i tidligere tilsyn, burde se på bredere utvalg 
av kilder i kvalitetsarbeidet. 

 
Før neste år kunne en ha sett på rapporter og bearbeidet disse. 
 
 
Vedtak 
Utdanningsutvalget ber prorektor utdanning følge opp tilbakemeldinger gitt i møtet.  
 
 
 
 

Saknr Arkivsak Tittel 
26/23 16/01227-28 Oppfølging av KD`s tilbakemelding fra etatsstyringsmøte 

10.06.23 
 

27/23 23/00146-12 Forenklet akkreditering av årsstudium som er identisk 
med første år på bachelorgrad; Årsstudium i biologi 
(FBA) - orientering til UU 14.09.2023 
 

28/23 22/02371-13 Studiebarometeret 2022 - oppfølging av resultater for 
Nord universitet; erfaringsdeling gode resultater og 
tiltaksplan for 15 identifiserte studieprogrammer 
 

29/23 23/02318-1 Studiebarometeret 2023 - gjennomføring av 
undersøkelsen og tiltak for å oppnå høy svarprosent 
 

30/23 21/01856-13 Avgrensning av og erfaringsdeling om EVU i 
Utdanningsutvalget 2023 
 

31/23 23/03508-1 Nord Master Plus - Forskerskolen 
 

32/23 20/01427-5 Revisjon - Retningslinjer for godtgjøring ved deltakelse i 
utvalg og nemnder ved Nord universitet 
 

33/23 23/03279-1 Statusoppdatering pilot aktiv avmelding 
 

34/23 19/01860-22 Midler til studentassistent ordning fordeles til fakultene 
etter søknad - frist 1. oktober 2023 
 

35/23 17/04490-22 Felles retningslinjer for bo- og reisetilskudd samt 
fakultetsvise retningslinjer trer i kraft fra 01.08.24 
 

36/23 15/03141-13 Pensumsystem (LEGANTO) – status og erfaringer 
 

37/23 22/04495-7 Utdanningskonferansen 2023  (15.-16. november) - kort 
om tema og foreløpig program 
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26/23 
Prorektor hadde en muntlig orientering med tilbakemeldinger fra KD, gitt i 
etatsstyringsmøtet. 
Tilbakemelding om gjennomstrømming ved universitetet, må jobbe videre med forskning. 
Må bli bedre på språk, sidemål må jobbes systematisk med. 
Kommentar om å styrke rekruttering til lærer og helsefagutdanningene må jobbes med. Må 
jobbe med effektive tiltak for rekruttering gjennom målrettet arbeid med kvalitet og 
tilgjengelighet i utdanningene. 
 
27/23 
Saksbehandler hadde en gjennomgang av forenklet sløyfe i akkrediteringsarbeidet i tilfeller 
hvor årsstudium er identisk med første år på bachelorgrad. 
 
28/23 
Prorektor orienterte om studiebarometeret 2022 – oppfølging av resultater for Nord 
universitet. Trakk frem positive områder for erfaringsdeling på tvers av fakulteter, og de med 
negativ tendens (under nasjonalt snitt) og derfor nødvendig og følge opp. 
Viste til brev fra studiedirektør sendt i mars, hvor fakultetene ble bedt om å vurdere både 
positive og negative tendenser. 
Kommenterte også 15 studier i tabell som er langt under 3 som er veldig dårlig score og som 
må gjøres noe med. Den totale mengde studenter  som er berørt etter denne lista er stor 
fordi det er med mange populære programmer her. 
Runde blant prodekanene med oppsummering: 
 
FLU: Nasjonalt snitt på 3,4. ikke så dårlig i forhold til dette. Sliter med samhandling og 
kommunikasjon internt, endringer i undervisning ikke så lett som før, studenter får ikke 
fagvalg som ønsket grunnet for få studenter, læringsmiljø med få studenter utfordrende. 
Betenkelig med tiltakslista hvor Nesna, Bodø og Levanger har gjort dette på forskjellige 
måter når det gjelder GLU. 
BLU snakker bedre i lag, har konkretisert tiltak og ansvar. 
Idrettsfag kommet med tiltak, men sier vel at de egentlig ikke er enig i undersøkelsen. Har 4 
tiltak selv om de ikke konkretiserer og sier hvem som har ansvar. 
 
FSV: er i gang med planer. Anne R viste til at to av programmene var ny. Dette stiller 
spørsmål ved akkreditering, om man er godt nok rigget til å drive programmet, og hva med 
administrativ støtte. 
 
FSH: Utfyllende rapporter er levert. Jobbes veldig godt med forbedring. I Vesterålen, få 
søkere gjør at en ikke får godt fagmiljø. Deltidsutdanning er en utfordring og har vært det 
lenge. Utfordring med organisering av praksis. 
 
FBA: Prodekan ikke tilstede og ble ikke kommentert noe på tiltak her. 
Dyrepleiestudiet, henger i hop med nyrekruttering og litt kluss i overgangen 
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HHN: 3 programmer med 3,5/3,6 er ikke krise men lavest. MBA Stjørdal scorer veldig mye 
lavere enn Bodø. Studenter misfornøyd med ett emne som ble undervist i akkurat da. 
Misfornøyd med fasiliteter- vanskelig å se skjerm. Prøver å få inn flere sosiale tiltak. En del 
konflikter på et program, prøver å gjøre endringer. 
 
Også gode erfaringer bør tas med for de programmer som scorer bra og vise eksempel på 
godt læringsmiljø. 
 
 
29/23 
En kort gjennomgang av gjennomføring av studiebarometeret 2023. 
Undersøkelsen gjennomføres i perioden 24. oktober til 19. november 2023. Herunder 
tidslinje for undersøkelsen, tema i årets undersøkelse og hvordan vi kan bidra til å øke 
svarprosenten. 
 
30/23  
 
Saksbehandler trakk frem positive og negative erfaringer rundt EVU. Ble vist videoer i møtet 
som er laget for sosiale medier for å trekke folk inn mot Nord universitet, for å sjekke ut hva 
vi har. 
Hva forstår vi med EVU-begrepet som egentlig ikke har noen klar definisjon. Behov for 
tydeligere avgrensing av hva vi legger inn i EVU. Er laget liste med hva vi legger inn i EVU og 
ble behandlet i styresak tidligere i år. 
Fleksible studier kan tas ved siden av jobb. Samlingsbasert/nettbasert. 
Runde fra fakultetene: 
FSV: Har satt ned arbeidsgruppe som jobber med hva som skal være EVU-portefølje ved FSV. 
HHN: Kommer til å opprette eget team for EVU og jobber også med å gjøre om på 
siviløkonomiutdanningen og gjøre noe av dette om til EVU. Øker fokus på EVU 
FSH: Har person som jobber med å bygge opp dette, mener at det jobbes godt med EVU for 
tiden. Jobbes i forhold til tilgjengelig fagstab, kapasitet osv. 
FLU: 47 program som defineres som EVU. Kunne hatt flere nettbaserte og nå ut til enda 
flere. Har ikke mastere på 90 stp og burde hatt det for å rekkrutere flere. Lykkes godt med 
HK-dir utlysningene. EVU bør ha en positiv økonomi hvis ikke stopper tilbudet. EVU særdeles 
viktig for Nord i framtiden. 
 
Vi har pushet på for å ha EVU på alle de ulike studiestedene. Lenker lagt i teamsrom for UU. 
Oppfordrer om å bli invitert inn i ledermøtene på fakultetene. 
 
31/23 
Saksbehandler orienterte om Nord Master Plus-Forskerskolen , for den som kan og vil mer i 
studiene og for de mest ambisiøse studentene. 
Powerpointpresentasjon delt i teamsrom for utvalget. Tidslinje- gjennomføring- oversikt 
over forskningsprosjekter som har vist interesse. Responsen har vært veldig bra .  
 
32/33 
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Prorektor hadde en kort orientering om Retningslinjer for godgjøring ved deltakelse i utvalg 
og nemnder ved Nord universitet i møtet, og henviste til saksfremlegg med vedlagte 
retningslinjer. 
 
33/23 
Saksbehandler gjennomgikk og kom med en oppdatering innenfor pilot aktiv avmelding. 
Arbeidsgruppe ved Nord universitet laget fremdriftsplan med hva en skal gjøre og hva som 
skal testes ut, kun UiB som da jobbet med aktiv avmelding. Delte arbeidet opp i ulike 
arbeidspakker. Store variasjoner i de forskjellige studieprogram. Testet med Master i 
Biovitenskap. Litt om arbeidsgruppa om hvordan de har jobbet og hva de har testet ut, og 
hvilke program som var mulig å teste ut, og komme med anbefalinger for videre arbeid, samt 
kanskje justere hva aktiv avmelding skal bety for oss. 
 
34/23 
Prorektor hadde en gjennomgang midler til studentassistent ordning. Publisert i møtet som 
en påminnelse om søknadsfrist 1. oktober 2023. 
 
35/23  
Prorektor orienterte om Felles retningslinjer for bo- og reisetilskudd med ikrafttredelse 
01.08.24 i  møtet og understreket frist for fakultetene til å utforme fakultetsvise 
retningslinjer innen 01.12.23. 
 
36/23 
Saksbehandler orienterte orienterte om status og erfaringer med nytt pensumsystem 
(leganto) i møtet. Powerpointpresentasjon delt i chat til møtet. FS er hovedleverandør av 
data til leganto som i etterkant overfører til arkivsystemet public. Litt om arbeidsflyt osv.. 
Systemets primære oppgave er å gjøre det lettere for studenten og få tilgang til pensum. 
 
37/23 
Utdanningskonferansen 2023 - avholdes 15.-16. november 2023 på Fru Haugans hotell, 
Mosjøen.  
Tema for konferansen – Fremtidens universitet. 
Påmelding er åpnet. Har vært godt oppmøte, men oppfordrer flere faglige å sette av tid og 
melde seg på konferansen. 
 
 


